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COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE
LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 13 DE MARÇ DE 2025 / COMISIÓN DE
BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 13 DE MARZO DE 2025

En la Sala de Comissions I de l'Antiga Fàbrica de Tabacs (Pati A Segon Pis) C/Amadeu de
Savoia, nº11, sent les nou hores i trenta minuts, del día tretze de març de dos mil vint-i-cinc, es
reunix en sessió ordinària, la Comissió Informativa de Benestar Social, Educació, Cultura i
Esports, amb la assistència dels components d'esta, el Sr. José Luis Moreno Maicas en qualitat de
President, la Sra. Marta Torrado de Castro, el Sr. José Mari Olano en substitució del Sr. Santiago
Ballester Casabuena, la Sra. Maite Ibáñez Giménez, la Sra. Lucía Beamud Villanueva, el Sr. Pere
Fuset i Tortosa en substitució de la Sra. Gloria Tello Company i la Sra. Mónica Gil Cano. També
hi assisteixen la Sra. Nuria Llopis Borrego, la Sra. Carmen Luisa Robles Galindo, el Sr. Borja
Sanjuán Roca i el Sr. Borja Santamaría Herrero, i actua com a Secretari, per delegació del
Secretari General i del Ple, José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s’examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s’adopten els següents acords.

Antes de comenzar con el orden del día el Sr. Sanjuán presenta en la sesión un escrito
suscrito por su grupo y por el grupo Compromís en el que se detalla que no puede celebrarse esta
sesión dado que incumple la legalidad en cuanto a las mayorías en la adopción de acuerdos por la
actual situación de los concejales no adscritos. Por ello, los acuerdos no serán válidos, pudiendo
entrañar responsabilidades. Da traslado de un ejemplar de dicho escrito al Secretario. 

El Sr. Secretario explica el criterio adoptado por la Secretaria General del Pleno que ha
sido comunicado a las presidencias de las comisiones. Dado que actúa por delegación de la
Secretaría General y del Pleno debe estar a dicho criterio según el cual la composición de las
comisiones no se ha visto alterada en tanto el pleno no acuerde la nueva composición. 

El Sr. Sanjuán indica que no comparten ese criterio y solicitan por escrito ese criterio y
advierten de las posibles responsabilidades. Añade que la condición de concejales no adscritos es
de hecho y no requiere de celebración de sesión plenaria para tener dicha condición así que se la
necesidad de reestructuración de las comisiones debería haberse realizado antes de la celebración
de estas sesiones. 

Tras dicha intervención, los miembros de los grupos Socialista y Compromís abandonan la
sesión ante la decisión de Presidencia de no suspender la celebración.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació, si és el cas, de l'acta anterior de la Sessió anterior de data 18 de febrer de 2025.
Aprobación, en su caso, del acta de la Sesión anterior de fecha 18 de febrero de 2025.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 18 de febrer de 2025, prèviament distribuïda amb la
convocatoria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada pels presents d'acord amb allò
que s'ha prescrit en l'article 91 del ROF.

2 RESULTAT / : SOBRE LA MESA / RESULTADO SOBRE LA MESA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 10
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten conjuntament la Sra. Lucía Beamud Villanueva i la Sra. Eva Mª. Coscollá
Grau, del Grup Municipal Compromís, relativa a la "Defensa de les persones majors de la
Ciutat de València i la seua atenció municipal".
Moción que presentan conjuntamente Dª. Lucía Beamud Villanueva y Dª. Eva Mª. Coscollá
Grau, del Grupo Municipal Compromís, relativa a la "Defensa de las personas mayores de la
Ciudad de Valencia y su atención municipal".

MOCIÓ

"El col·lectiu de persones majors de la ciutat de València, que supera les 160.000 persones
de més de 65 anys, constitueix una part fonamental de la nostra societat. En aquest sentit, els 51
centres municipals d'activitats de persones majors (CMAPM), dependents de l'Ajuntament de
València, són instruments essencials per a l'atenció a les seves necessitats formatives i per a
oferir activitats que promoguen un envelliment actiu i saludable.

No obstant això, des de l'entrada en el govern PP-Vox hem observat una clara desatenció
per part de la Regidoria de Persones Majors, la qual ha abandonat les seves responsabilitats
envers la tercera edat. Els CMAPM pateixen una notable falta de manteniment en diversos
centres, i les persones majors de la nostra ciutat es veuen perjudicades per la falta d'atenció i
recursos.

Aquesta situació s'agreuja per les següents causes:

· Eliminació d'activitats formatives molt demandades per la tercera edat, que són essencials
per al seu benestar físic i mental.

· Imposició d'inscripcions en línia per a l'oferta formativa, una mesura que incrementa la
bretxa digital i exclou a moltes persones majors que no disposen de competències tecnològiques.

· Supressió de personal de suport en els centres, cosa que impedeix una atenció adequada
als usuaris.

· Absència de diàleg entre l'Ajuntament i els responsables dels centres, que denuncien la
falta d'interlocució i la inacció davant les queixes de les persones majors.
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Davant aquesta situació, creiem que és imprescindible recuperar la comunicació i la
col·laboració entre la Regidoria de Persones Majors i les entitats representants de les persones
majors, així com garantir la participació activa i efectiva d'aquest col·lectiu en la presa de
decisions que els afecten.

Membres de Juntes Directives dels CMAPM han manifestat un profund sentiment
d'abandonament per part de la Regidoria de Persones Majors. Lamenten que les seves necessitats
i propostes no siguen escoltades, i expressen una gran frustració per la falta de participació en la
presa de decisions que afecten directament les activitats i projectes que s'implementen als centres.
Aquest sentiment de desconnexió es veu agreujat pel fet que, fins al moment, el Consell
Municipal de Persones Majors de València no s'ha reunit, tot i que és l'òrgan fonamental per
garantir la seva representació i la seva veu en la gestió municipal.

En aquest sentit, recordem que el Consell Municipal de Persones Majors de València és
l'òrgan institucional que facilita aquesta participació i que, des del canvi de govern municipal al
juny de 2023, no s'ha reunit ni una sola vegada, tot i que el reglament estableix que ha de fer-ho
com a mínim una vegada cada semestre.

Aquesta situació es tradueix en una desafecció generalitzada per part dels responsables dels
centres i, en conseqüència, una pèrdua de confiança en la capacitat de la Regidoria per a satisfer
les necessitats d'aquest col·lectiu. El sentiment generalitzat és que les persones majors no es
consideren una prioritat per a l'Ajuntament, i que les seves demandes són ignorades en les
planificacions dels serveis i activitats. Aquest desinterès institucional no només afecta la qualitat
de vida de les persones majors, sinó que també impedeix el desenvolupament de polítiques
eficients i inclusives per a un envelliment digne i actiu.

Per tot això, instem a l'Ajuntament de València a adoptar les següents mesures de forma
immediata:

1. Posar en marxa un pla de xoc per avaluar i atendre amb urgència les necessitats dels 51
CMAPM, garantint el manteniment dels centres i la reparació de les deficiències existents.

2. Convocar de manera urgent el Consell Municipal de Persones Majors de València, de
conformitat amb l'article 10 del Reglament del Consell Municipal de les Persones Majors, per a
garantir que les entitats representatives de les persones majors puguen expressar les seves
propostes i demandes, i que aquestes siguen valorades i ateses per l'Ajuntament.

3. Dotar amb personal de suport suficient els 51 CMAPM, per tal d'oferir una atenció
adequada a les persones majors que acudeixen a aquests centres.

4. Garantir el compliment de l'Estatut de la Defensora de les Persones Majors de la Ciutat
de València, assegurant que els drets de les persones majors siguen respectats i protegits.

5. Complir el Reglament dels CMAPM, en particular pel que fa a les funcions que
corresponen a la Regidoria de Persones Majors, garantint un servei de qualitat i una atenció
personalitzada per a les persones majors de València.
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6. Fomentar un model de participació activa que permeta als membres de les Juntes
Directives i altres representants del col·lectiu de persones majors tenir veu en la planificació de
les activitats i projectes municipals. Això inclou la creació de canals de comunicació oberts i
regulars entre la Regidoria i els centres.

7. Revisar la metodologia de planificació d'activitats, garantint que es tinga en compte
l'opinió i les necessitats dels usuaris de forma prioritària, i que els membres de les Juntes
Directives siguen consultats en la definició dels programes.

És imprescindible que l'Ajuntament de València prenga les mesures necessàries per
atendre de manera digna i eficaç les necessitats de les persones majors. Les persones grans
mereixen viure una vida activa, plena i saludable, i l'Ajuntament té l'obligació de garantir-ho."

DEBAT

El Sr. Presidente plantea qué ocurre con estas mociones, si deben decaer al no estar la
persona proponente o si deben abordarse.

El Secretario indica que pueden abordarse o dejarse sobre la mesa para una futura sesión
con el fin de que la persona proponente pueda defenderla.

ACORD

El Sr. Presidente propone dejar sobre la mesa la moción por no estar presente los
proponentes de la iniciativa, resultando aprobado por el voto favorable de los miembros
asistentes.

3 RESULTAT / : SOBRE LA MESA / RESULTADO SOBRE LA MESA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 9
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i Tortosa,
del Grup Municipal Compromís, relativa a la "Ciutat Fallera".
Moción que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i Tortosa, del
Grupo Municipal Compromís, relativa a la "Ciudad Fallera".

MOCIÓ

"La Ciutat Fallera de València és un dels espais més emblemàtics per al sector artístic i
cultural de les falles, un patrimoni immaterial reconegut per la UNESCO des de 2016. Este barri
ha estat històricament el nucli de la creació de falles, una expressió cultural que combina tradició,
art, artesania i innovació, i que genera un impacte econòmic directe i indirecte rellevant per a la
ciutat de València i el conjunt del territori valencià. No obstant això, la Ciutat de l'Artista Faller,
pateix greus deficiències històriques en les seues infraestructures i equipaments.

Segons els documents de l'Ajuntament de València "Estudios previos para la consulta y
participación ciudadana. Revisión de la ordenación urbanística en el barrio del artista fallero", es
detecten mancances significatives en els espais de treball dels artistes fallers, que presenten
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condicions inadequades per a l'exercici de la seua activitat. Este informe també posa en evidència
la necessitat de modernitzar les infraestructures per adaptar-les a les exigències mediambientals i
urbanístiques actuals, i ressalta la falta d'espais per a la formació i la difusió cultural. En
l'actualitat l'Ajuntament de València està donant continuïtat a diverses iniciatives urbanístiques
iniciades el passat mandat per a intervindre al conjunt del barri al que dona nom la ciutat de
l'Artista Faller.

D'altra banda, el projecte estratègic "Ciutat Fallera: bases estratègiques per a la recuperació
i la transformació" encarregat el passat mandat per la Regidoria de Cultura Festiva proposava una
reforma integral basada en quatre pilars fonamentals: la rehabilitació i ampliació dels tallers
artístics, la creació d'un centre de formació especialitzada en arts i oficis fallers, la potenciació de
la Ciutat Fallera com a pol d'atracció cultural, i la implantació de mesures per garantir la
sostenibilitat ambiental del barri. Si bé este projecte no especifica una xifra concreta d'inversió
inicial, es desprèn de la magnitud de les accions proposades la necessitat d'una dotació
pressupostària significativa per a abordar les actuacions urgents.

La importància de la Ciutat de l'Artista Faller transcendeix les fronteres locals, atès que les
falles són un fenomen cultural d'abast internacional que des de 2016 està inclòs al llistat
representatiu del Patrimoni Immaterial de la Humanitat per la UNESCO. La inversió en la seua
rehabilitació no només garantiria la continuïtat d'aquest patrimoni, sinó que també contribuiria a
la creació d'ocupació, al foment del pol cultural i al reforç del teixit econòmic i social de la ciutat.

Tenint en compte estes circumstàncies, resulta imprescindible comptar amb el suport de
totes les administracions públiques per impulsar una inversió significativa que permeta
reformular i rehabilitar la Ciutat de l'Artista Faller, garantint la seua funcionalitat i projecció com
a referent cultural i artístic, fent d'esta zona singular un autèntic districte cultural i creatiu.

Per tot l'anteriorment esmentat presentem les següents propostes d'acord:

L'Ajuntament de València insta a:

1.- Emplaçar a totes les administracions públiques implicades, a l'Ajuntament de València,
la Diputació de València, el Govern d'Espanya i la Generalitat Valenciana, a coordinar-se i
destinar recursos a adquirir, reformar, rehabilitar i modernitzar la Ciutat de l'Artista Faller d'acord
prenent el document municipal "Ciutat Fallera: bases estratègiques per a la recuperació i la
transformació" com a guia.

2.- Impulsar, des de l'Ajuntament de València, en col·laboració amb el Govern d'Espanya,
la Diputació de València, la Generalitat Valenciana i els agents implicats del sector, un Pla
estratègic cultural amb l'objectiu de fer de la Ciutat de l'Artista Faller un districte cultural i
creatiu, que contemple:

La rehabilitació de les infraestructures existents per adaptar-les a les necessitats actuals
dels artistes fallers.La compra i rehabilitació d'algunes d'estes infraestructures existents per
garantir un programa públic de lloguer assequible per a artistes fallers que desenvolupen esta
activitat tradicional en les mateixes.Garanties per a protegir els usos vinculats a la cultura,
l'artesania i la creativitat - especialment la vinculada amb el treball dels artistes fallers – en el
conjunt del districte cultural i creatiu.La incorporació de criteris de sostenibilitat ambiental en les
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intervencions urbanístiques.La promoció de la Ciutat Fallera com a districte cultural i creatiu de
referència atraient indústries relaciones que puguen actuar en sinergies positives per al col·lectiu
d'artistes fallers.

3.- Garantir la participació activa dels artistes fallers, veïnat i altres actors socials en el
procés de transformació de la Ciutat de l'Artista Faller.

4.- Garantir el seguiment i l'avaluació del pla de reforma i modernització per assegurar les
actuacions i l'eficiència de la inversió."

DEBAT

El Sr. Presidente plantea qué ocurre con estas mociones, si deben decaer al no estar la
persona proponente o si deben abordarse.

El Secretario indica que pueden abordarse o dejarse sobre la mesa para una futura sesión
con el fin de que la persona proponente pueda defenderla.

ACORD

El Sr. Presidente propone dejar sobre la mesa la moción por no estar presente los
proponentes de la iniciativa, resultando aprobado por el voto favorable de los miembros
asistentes.

4 RESULTAT / : SOBRE LA MESA / RESULTADO SOBRE LA MESA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000036-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa al
"Circuit de Carreras Ciutat de València".
Moción que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa al
"Circuito de Carreras Ciudad de Valencia".

MOCIÓ

"En el año 2005 se inició el Circuit de Carreres de la Ciutat de València, organizado por el
Organismo Autónomo Fundación Deportiva Municipal de València. Naciendo con la idea de
poner en común los esfuerzos de muchos de los organizadores de carreras de la ciudad y siendo
el embrión de lo que hoy conocemos como Valencia Ciudad del Running.

El circuito ha sido un instrumento para la promoción del deporte de la ciudad, así como,
para que muchas personas de la ciudad se hayan aficionado a la práctica de la carrera a pie.

El Circuito de Carreras contribuye a tejer la ciudad desde un punto de vista social, siendo
artífice de que muchos barrios se llenen de deporte; y de que los vecinos y vecinas hagan tejido
asociativo de barrio y de ciudad.

El Circuito, como reza su reglamento, persigue los siguientes objetivos:
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1.

2.
3.
4.
5.
6.

7.
8.

- Conseguir que la población de Valencia participe y realice una actividad físico-deportiva
en su tiempo de ocio, basada en una de las prácticas más comunes y fáciles de llevarse a cabo, la
carrera y la marcha a pie.

- Generar en la población de València un hábito saludable para el mantenimiento y la
mejora de su condición física.

- Fomentar el deporte en familia.

- Convertir las pruebas del Circuito en un espacio inclusivo donde todo el mundo
independientemente del tipo de capacidades que tenga pueda participar.

En el año 2025, se celebra el 20º Aniversario de su nacimiento y debe ser un motivo de
celebración, y lo más importante, la puesta en valor de todas aquellas personas e instituciones
que han hecho posible que siga siendo referencia a nivel nacional.

A la vista de todo lo expuesto, se formulan las siguientes propuestas de acuerdo:

Celebrar una gran Gala del 20 aniversario, dónde se haga un reconocimiento a las
personas, instituciones, clubes que han hecho posible el Circuito.
Una exposición que recoja los 20 años de historia del circuito.
Documental o serie de videos en formato corto que relate toda la historia del Circuito.
Entrevistas en formato Podcast sobre los 20 años del Circuito.
Charlas por colegios para sumar participación infantil.
Unificar inscripción de Circuito a las pruebas infantiles y no tengan que inscribirse a cada
carrera por separado.
Regalo "Finisher 20º Aniversario".
Homologar todas las carreras."

DEBAT

El Sr. Presidente plantea qué ocurre con estas mociones, si deben decaer al no estar la
persona proponente o si deben abordarse.

El Secretario indica que pueden abordarse o dejarse sobre la mesa para una futura sesión
con el fin de que la persona proponente pueda defenderla.

ACORD

El Sr. Presidente propone dejar sobre la mesa la moción por no estar presente los
proponentes de la iniciativa, resultando aprobado por el voto favorable de los miembros
asistentes.
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5 RESULTAT / : SOBRE LA MESA / RESULTADO SOBRE LA MESA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000036-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa al
"Suport psicològic a la infància afectada per la DANA".
Moción que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa al
"Apoyo psicológico a la infancia afectada por la DANA".

MOCIÓ

"Somos conscientes de la importancia de cuidar la salud mental a lo largo de la vida y,
principalmente, en los momentos de catástrofes o traumas que rompen de manera abrupta nuestro
ritmo cotidiano. En situaciones dramáticas, como las sucedidas recientemente con la Dana, afecta
emocionalmente por el duelo de seres queridos, además de pérdida de viviendas y enseres. Desde
ese contexto, los grupos de infancia corresponden unos de los más vulnerables. Y en ese sentido,
la intervención en el bienestar emocional no se puede ajustar tan sólo a los días cercanos a la
tragedia del 28 de octubre. Porque la destrucción de colegios, la interrupción de su educación y el
impacto en las familias ha generado un entorno de inseguridad y estrés entre niños, niñas y
adolescentes.

Por esta razón, el pasado mes de diciembre desde el Partido Socialista registramos una
moción donde propusimos una serie de acciones encaminadas a la respuesta de emergencia en los
niños y niñas de La Torre, Horno de Alcedo y Castellar-Oliveral que no sólo se vinculaban al
apoyo educativo para material escolar o ayudas a las AMPAS/AFAS de los centros afectados,
sino que incluía como punto de acuerdo la dotación económica para programas de refuerzo
escolar y apoyo psicológico, así como salidas y campamentos para trabajar cualquier trauma o
situación de stress en la infancia.

Cuatro meses después de la Dana el Ayuntamiento de València, no sólo no ha habilitado
ninguna partida específica de Educación destinada a esta respuesta, sino que contamos con
diversos informes profesionales que ponen la voz de alarma en la atención psicológica
postemergencia a largo plazo. El Informe de Save The Children del 28 de enero ya anunciaba
entre los retos más importantes, "la atención a los niños y niñas que han sido uno de los
colectivos que más han sufrido a nivel de salud mental. Es imprescindible que desde las
administraciones se refuercen los servicios de salud mental infantojuvenil. Es muy importante
que la tratemos ahora para evitar problemas mayores en el futuro."

La mayoría de las familias afectadas por la DANA, reportan cambios emocionales o de
comportamiento en los niños, niñas y adolescentes, y señalan la falta de acceso a servicios
psicológicos, según muestra el informe Análisis de necesidades en el sector de la educación y
protección de la infancia tras la DANA, publicado por Educo, Entreculturas, Plan International,
Save the Children, con el apoyo de la Red Interagencial para la Educación en situaciones de
Emergencia (INEE).

Desde FAMPA Fampa-València y junto con la ONG Educo han organizado campamentos
en la campaña 'Una infancia sin barro', destinados a los centros educativos de los municipios
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1.

2.

3.

4.

afectados por la dana, sin obtener ningún apoyo de este ayuntamiento a pesar de haberlo
solicitado. Porque este tipo de proyectos no solo benefician al alumnado, sino también a las
familias afectadas.

Además de esto, hemos conocido recientemente el Informe de conclusiones de la Comisión
no permanente para la recuperación de las zonas afectadas por la Dana en la ciudad de València.
El doctor Tabares concretó en su intervención en la Comisión, que la salud mental y el bienestar
emocional se ven afectadas por las situaciones catastróficas, con repercusiones que pueden durar
largos períodos cronológicos, de dos a tres años.

No podemos dejar en mano de estas actuaciones al grupo de voluntarios que bien desde el
Colegio Profesional de Psicólogos o recientemente, desde la Fundación Princesa de Girona están
ofreciendo a través de la Generalitat un apoyo efímero, durante 5 meses, y sin un seguimiento
establecido. Pero nada se sabe de las intervenciones en la infancia a través del Ayuntamiento de
València. Es imprescindible que la concejalía de Educación active urgentemente proyectos para
los escolares de las pedanías afectadas, con una asistencia psicológica que cubra las necesidades
que están reclamando diversos informes de expertos, evitando el abandono de las personas más
vulnerables.

Por todas estas razones proponemos los siguientes puntos de acuerdo:

Habilitar una partida presupuestaria que desarrolle programas de apoyo psicológico para la
infancia afectada por la Dana en las pedanías de La Torre, Horno de Alcedo y
Castellar-Oliveral por período de 2 años, según marcan las indicaciones profesionales de
las secuelas de emergencias sociales.
Generar una dotación económica destinada a programas de refuerzo escolar, dadas las
circunstancias de los hogares y la movilidad del alumnado en este curso.
Generar una línea presupuestaria para colaborar con iniciativas destinadas a la
organización de salidas, campamentos o excursiones con acompañamiento psicosocial para
los niños y niñas.
Desarrollar un Observatorio de Salud Mental que revise los efectos de la Dana en la
infancia de las pedanías afectadas, para poder investigar y realizar propuestas de cara al
trabajo psicosocial de las víctimas."

DEBAT

El Sr. Presidente plantea qué ocurre con estas mociones, si deben decaer al no estar la
persona proponente o si deben abordarse.

El Secretario indica que pueden abordarse o dejarse sobre la mesa para una futura sesión
con el fin de que la persona proponente pueda defenderla.

ACORD

El Sr. Presidente propone dejar sobre la mesa la moción por no estar presente los
proponentes de la iniciativa, resultando aprobado por el voto favorable de los miembros
asistentes.
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6 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives al "Reforç dels equips de Servicis Socials".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas al "Refuerzo de los equipos de Servicios Sociales".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES

PREGUNTA

"A través del IVASS (Institut Valencià de Serveis Socials) s’han dut a termini
contractacions de treballadors i treballadores socials per tal de reforçar els equips de serveis
socials als ajuntaments afectats per la DANA.

És per això que la regidora que subscriu formula:

L’IVASS s’ha ficat en contacte amb l’Ajuntament de València o bé l’Ajuntament de
València ha realitzat la sol.licitud de reforç en els equips de serveis socials? Concrete les dates de
les comunicacions internes que s’han dut a terme i/o correus, facilite còpia dels mateixos i
nombre d’expedients si fóra el cas."

RESPOSTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relación con la pregunta presentada por la Concejala Lucia Beamud Villanueva del
Grupo Municipal Compromís a la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes
a celebrar en sesión de 13 de marzo 2025, con el Asunto “Reforç equips Serveis Socials”, se
aporta la respuesta siguiente:

El IVASS se ha puesto en contacto con el Ayuntamiento de València o bien el
Ayuntamiento de València ha realizado la solicitud de refuerzo en los equipos de servicios
sociales? Concrete las fechas de las comunicaciones internas que se han llevado a cabo y/o
correos, facilite copia de los mismos y número de expedientes si fuera el caso.

En los Servicios de Servicios Sociales, se recibió información mediante correo electrónico
relativo a la cumplimentación de un formulario de detección de necesidades profesionales. Dada
la cobertura desplegada a las zonas de la ciudad afectada por la DANA, reforzando las acciones
para dar respuesta a la emergencia, a través de los equipos municipales y entidades del tercer
sector coordinados por la Concejalía, las jefaturas del servicio no valoraron la petición.  

L’IVASS s’ha ficat en contacte amb l’Ajuntament de València o bé l’Ajuntament de
València ha realitzat la sol.licitud de reforç en els equips de serveis socials? Concrete les dates de
les comunicacions internes que s’han dut a terme i/o correus, facilite còpia dels mateixos i
nombre d’expedients si fóra el cas.
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En els Servicis de Servicis Socials, es va rebre informació mitjançant correu electrònic
relatiu a l'emplenament d'un formulari de detecció de necessitats professionals. Donada la
cobertura desplegada a les zones de la ciutat afectada per la DANA, reforçant les accions per a
donar resposta a l'emergència, a través dels equips municipals i entitats del tercer sector
coordinats per la Regidoria, les direccions del servici no van valorar la petició."

7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives als "Centres Municipals de Joventut".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a los "Centros Municipales de Juventud".
DIRIGIDA A:
C2315-PARQUES Y JARD-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS

PREGUNTA

"En els Centres Municipals de Joventut es realitzen diferents programes amb la joventut
com és:

- Jove Oportunitat - JOOP (programa dissenyat i organitzat per a motivar i orientar a joves
d'entre 16 i 21 anys que han abandonat els estudis).

- El PAC (és un programa d'atenció a la diversitat i inclusió educativa dirigit a l'alumnat en
risc d'exclusió social matriculat en els centres d'Educació Secundària Obligatòria, que presenta
conductes disruptives, dificultats d'adaptació al medi escolar i tendència a l'absentisme escolar
crònic o l'abandó escolar).

- Diferents programes que es treballen de forma coordinada amb els CMJ i els Centres
Educatius com (per exemple) al IES 126, on és treballa en valors i per evitar l’abandonament als
estudis.

En tots aquest programes es realitzen en horari de matin.

És per tot allò que la regidora que subscriu formula:

Que es detalle en quins centres es realitzaven aquests programes i programes
individualitzats en Centre Educatius (que forma part del seu curriculum escolar) en diferents anys
2022, 2023, 2024 i actualment."

RESPOSTA

Sra. Gil Cano, delegada de Família, Joventut i Infància

"1.- Respecte al programa JOOP hi ha hagut un acord entre IVAJ i servici de Joventut de
cessió d'espais que s'ha anat realitzant en els CMJ, tant en horari d'obertura com mitjançant
cessió de claus. Els centres en els quals s'han cedit aules són:
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- 2022:  Campanar, Russafa, Sant Isidre, Benimaclet, Malilla, Malva-Rosa, Natzaret i
Orriols.

- 2023:  Benimaclet, Russafa, Malva-Rosa, Campanar i Sant Isidre.

- 2024:  Cabanyal, Malilla, Malva-Rosa, Russafa, Orriols, Sant Isidre, Trinitat,  Campanar i
Patraix.

En el moment actual no tenim notícies de la continuació d'este programa per part d'IVAJ
més enllà d'una carta genèrica sobre si estàvem interessats a realitzar estes formacions. En els
anteriors exercicis són ells els que han sol·licitat realitzar-ho. No obstant això, si tornara a
realitzar-se i es precisara de les nostres instal·lacions, estes estarien disponibles conforme a la
fórmula més adequada en horari d'obertura o mitjançant cessió de clau. Els tècnics de CMJ no
intervenen en este programa més enllà de la informació del mateix i el tracte cordial i de
col·laboració pertinent.

Respecte al Programa Aula Compartida (PAC), la participació dels professionals del CMJ
no ha d'anar més enllà d'una col·laboració, no avalada tècnicament pel servici, per la qual cosa
l'actuació institucional es reduïx a la cessió d'espais en horari d'obertura, única competència
delegada en estos assumptes a l'entitat privada de gestió. Cessió que podrà continuar-se si els
PAC o qualsevol institut sol·liciten les nostres instal·lacions. En cas que es necessitara una
col·laboració professional, esta haurà de fer-se, que no ha sigut el cas, mitjançant acord amb
tècnics de l'administració i no amb treballadors de l'empresa. Òbviament la intervenció PAC en
CMJ hauria de fer-se fora d'horari escolar perquè en cas contrari s'estaria avalant l'absentisme o
sistema d'expulsions, i a més s'han de complir unes garanties de protección dels menors i
tècniques professionals. No obstant això si es considerara adequat o convenient es podria
continuar prestant un suport des de la col·laboració, mai suplint mancances d'altres sistemes, en
este cas l'educatiu. Igualment ocorre amb tots els possibles “acords” de col·laboració entre CMJ i
IES."

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives a les "Autorització de Falles".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a las "Autorización de Fallas".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"Es prega que s’adjunte una taula comparativa relativa a les autoritzacions de falles
indicant la xifra d’autoritzacions de les falles 2025 i falles 2024 relativa a: xifra de carpes, xifra
de llocs de venda de menjar, xifra de parades autoritzades per a la venda d’alcohol, xifra de llocs
de mercadets de venda no alimentària."

RESPOSTA
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Sr. Ballester, delegat de Falles

"El número de autorizaciones de Carpas en el año 2024 fueron 282 y en este año 2025 han
sido 284.

Respecto al resto de preguntas formuladas no es posible atender la petición en esta misma
iniciativa en virtud del artículo 131.2 del Reglamento Orgánico del Pleno -aprobado en 2022-
que establece que la pregunta registrada “no podrá contener más que la escueta y estricta
formulación de una cuestión, en la que se interrogue sobre un hecho, una situación o una
información, o sobre si se ha tomado o va a tomar alguna decisión en relación con algún asunto,
dentro del ámbito competencial municipal”. 

El nombre d'autoritzacions de Carpes l'any 2024 van ser 282 i en este any 2025 han sigut
284.

Respecte a la resta de preguntes formulades no és possible atendre la petició en esta
mateixa iniciativa en virtut de l'article 131.2 del Reglament Orgànic del Ple -aprovat en 2022-
que establix que la pregunta registrada “no podrà contindre més que l'escarida i estricta
formulació d'una qüestió, en la qual s'interrogue sobre un fet, una situació o una informació, o
sobre si s'ha pres o prendrà alguna decisió en relació amb algun assumpte, dins de l'àmbit
competencial municipal”."

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i la Sra. Mª. Luisa Notario
Villanueva, del Grup Municipal Compromís, relatives a les "Inversions en els Centres
Municipals d'Activitats de Persones Majors i en Centres de Dia".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y Dª. Mª. Luisa Notario
Villanueva, del Grupo Municipal Compromís, relativas a las "Inversiones en los Centros
Municipales de Actividades de Personas Mayores y en Centros de Día".
DIRIGIDA A:
C2314-EMPLEO-EMPREN-ALBUFERA-AGRICULTURA-SANIDAD

PREGUNTA

"Les Regidores que formulen aquesta pregunta sol·liciten:

Relació de les inversions en cadascú dels edificis dels centres municipals d’activitats de
persones majors així com els centres de dia detallant en què ha consistit l’obra/intervenció
realitzada, en quin centre, data, cost i número d’expedient de la intervenció realitzades durant
l’any 2024 impulsats pel servici gestor de persones majors."

RESPOSTA

Sr. Gosálbez, delegada de Majors
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"Las Regidoras que formulan esta pregunta solicitan: Relación de las inversiones en cada
uno de los edificios de los centros municipales de actividades de personas mayores así como los
centros de día detallando en qué ha consistido la obra/intervención realizada, en qué centro,
fecha, coste y número de expediente de la intervención realizadas durante el año 2024
impulsados por el servicio gestor de personas mayores.

El Servicio de Mayores focaliza su actividad en la planificación y desarrollo del Programa
de Animación Sociocultural en los Centros Municipales de Actividades para Personas Mayores
así como en los Centros de Día para personas mayores dependientes. En consecuencia, se
dispone de una plantilla eminentemente técnica en el ámbito de los Servicios Sociales y no en el
ámbito de la Arquitectura. Las obras y reformas necesarias son comunicadas a Servicios
Centrales Técnicos.

Les Regidores que formulen aquesta pregunta sol·liciten: Relació de les inversions en
cadascú dels edificis dels centres municipals d’activitats depersones majors així com els centres
de dia detallant en què ha consistit l’obra/intervenció realitzada, en quin centre, data, cost i
número d’expedient de la intervenció realitzades durant l’any 2024 impulsats pel servici gestor
de persones majors.

El Servici de Majors focalitza la seua activitat en la planificació i desenrotllament del
Programa d'Animació Sociocultural en els Centres Municipals d'Activitats per a Persones Majors
així com en els Centres de Dia per a persones majors dependents. En conseqüència, es disposa
d'una plantilla eminentment tècnica en l'àmbit dels Servicis Socials i no en l'àmbit de
l'Arquitectura. Les obres i reformes necessàries són comunicades a Servicis Centrals Tècnics."

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives a les "Falles sancionades".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i Tortosa,
del Grupo Municipal Compromís, relativas a las "Fallas sancionadas".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"Les diverses ordenances vigents en este ajuntament com les relatives al domini públic o la
contaminació acústica preveuen que les sancions imposades a comissions falleres relatives a
incompliments, per exemple sobre les dates d’ocupació de domini públic relatives als envelats o
aquelles relatives a incompliments en les activitats musicals, a banda de la sanció econòmica
porten associades també la denegació de permisos. Així l’article 118 de l’ordenança de domini
públic establix:
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"3. El incumplimiento de las características de las carpas, de su ubicación, o de las fechas
de instalación determinará que la autorización quedará automàticament sin efecto y la entidad
incumplidora no podrá instalar la carpa durante las fiestas falleras del año siguiente".

D’altra banda en l’article 107 de la mateixa ordenança s’apunta:

"El incumplimiento por la entidad organizadora de las condiciones que se establezcan en la
autorización municipal, especialmente aquellas referentes a horario y límites sonoros, implicará
que, una vez sea firme la sanción impuesta, no se le autorizará para celebrar este tipo de
actividades en dominio público en lo que reste de año, a partir de la fecha en que adquiera
firmeza aquélla, ni tampoco para la anualidad siguiente".

Tenint constància amb document oficial que des del servici de procediment sancionador
s’ha confirmat l’existència de nombroses sancions falleres ja fermes relatives a alguns d’estos
extrems, establint les mateixes ordenances que estes sancions han de ser comunicades als servicis
gestors i sent el Servici de Festes i Tradicions (Secció Falles) el responsable de tramitar els
permisos de la setmana fallera en la Comissió de Benestar i Cultura de Gener este grup li va
sol·licitar:

“Taula amb totes les comissions falleres amb sanció ferma sobre les quals el Servici de
Festes i Tradicions, d’acord amb les ordenances municipals, aplicarà qualsevol denegació de
permisos durant les pròximes falles, indicant els motius de la sanció i número d’expedient així
com el període de vigència d’eixa restricció.”

Al que el regidor de Falles de manera insatisfactòria va respondre:

“En primer lloc, en cas d'existir denegacions de permisos per a les Falles 2025, seran
sempre sota informes tècnics dels servicis competents i per qüestions estrictament objectives.

No obstant això, fins a la data no s'ha pres cap decisió al respecte, en cas de prendre's els
primers a ser notificats seran els interessats principals.”

Atenent a la falta de resposta a la petició d’informació concreta realitzada, actualitzem i
reiterem la petició d’informació per a les imminents Falles 2025:

Es prega que s’aporte una taula amb totes les comissions falleres amb sanció ferma sobre
les quals el Servici de Festes i Tradicions, d’acord amb les ordenances municipals anteriorment
esmentades, ha aplicat qualsevol denegació de permisos durant les pròximes falles, indicant els
motius de la sanció i número d’expedients així com el període de vigència d’eixa restricció. En
cas d’existir falles amb sanció ferma sobre les quals no s’hagen aplicat les restriccions pròpies de
les ordenances, indique

també de quines es tracta i els motius de la seua no aplicació .”"

RESPOSTA

Sr. Ballester, delegat de Falles
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"Según información remitida por el servicio municipal sancionador, no se emitió
resolución alguna que suponga la no autorización de instalación a comisiones falleras.

Segons informació remesa pel servici municipal sancionador, no es va emetre cap resolució
que supose la no autorització d'instal·lació a comissions falleres."

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2025-000024-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís, relativa
a la "Biblioteca de la Malva-rosa".
Preguntas que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativa
a la "Biblioteca de la Malvarrosa".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"Veïns i veïnes de la Malva-rosa ens han comunicat que, rere una reunió recent amb el
Regidor de Cultura José Luís Moreno, aquest els ha dit que ni tan sols han encomanat un
avantprojecte per a la biblioteca de la Malva-rosa perquè s’està pendent d’anar a un notari per
enregistrar l’espai.

Donat que la biblioteca de la Malva-rosa és un deute històric de l’Ajuntament de València
amb el barri i donat que aquest projecte ja va ser impulsat pel govern de Joan Ribó, des de
Compromís no entenem l’endarreriment i la lentitud que pateix per part de l’actual govern.
Doncs, el fet que encara no s’haja encomanat ni l’avantprojecte, ja implica, tristament, que
aquesta biblioteca no veurà la llum al present mandat.

Aquesta situació que enfada al veïnat per ser totalment incomprensible, ens fa dubtar de la
voluntat del PP per apostar per aquesta dotació i és per això que la Regidora que subscriu
pregunta:

Quins aspectes han provocat que a dia de hui encara s’estiga pendent d’anar a un notari,
quan això és un tràmit ràpid, i quan contempla el govern municipal encomanar el projecte d’obra
perquè la biblioteca de la Malva-rosa no torne a ser una necessitat oblidada com ja va passar a
l’època de Rita Barberà?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultura, Patrimoni i Recursos Culturals

"Veïns i veïnes de la Malva-rosa ens han comunicat que, rere una reunió recent amb el
Regidor de Cultura José Luís Moreno, aquest els ha dit que ni tan sols han encomanat un avant
projecte per a la biblioteca de la Malva-rosa perquè s’està pendent d’anar a un notari per
enregistrar l’espai.
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Donat que la biblioteca de la Malva-rosa és un deute històric de l’Ajuntament de València
amb el barri i donat que aquest projecte ja va ser impulsat pel govern de Joan Ribó, des de
Compromís no entenem l’endarreriment i la lentitud que pateix per part de l’actual govern.
Doncs, el fet que encara no s’haja encomanat ni l’avantprojecte, ja implica, tristament, que
aquesta biblioteca no veurà la llum al present mandat.

Aquesta situació que enfada al veïnat per ser totalment incomprensible, ens fa dubtar de la
voluntat del PP per apostar per aquesta dotació i és per això que la Regidora que subscriu
pregunta:

¿Quins aspectes han provocat que a dia de hui encara s’estiga pendent d’anar a un notari,
quan això és un tràmit ràpid, i quan contempla el govern municipal encomanar el projecte d’obra
perquè la biblioteca de la Malva-rosa no torne a ser una necessitat oblidada com ja va passar a
l’època de Rita Barberà? 

Correspon contestar a esta pregunta al Servici de Llicències i al de Patrimoni Municipal."

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000036-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa a
la "Instal·lació de detectors de fum a les persones majors vulnerables".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa a
la "Instalación de detectores de humo a las personas mayores vulnerables".
DIRIGIDA A:
C2304-REL INST- MEDIOS COM-TRANSPARENCIA-PROTECC. CIVIL

PREGUNTA

"En enero de 2023 se inició la colocación de detectores de humo para prevenir incendios
en los hogares de las personas mayores vulnerables durante los meses de invierno. Se comenzó
por la instalación de 600 detectores en el barrio de l'Amistat, Tres Forques, y en otras zonas
como La Purísima o Arniches.

¿Cuántos detectores se han instalado desde el 31 de enero de 2023 al 28 de febrero de
2025, en los domicilios de las personas mayores vulnerables, y qué barrios han sido los
destinatarios? Solicitamos número detallado de hogares por cada barrio."

RESPOSTA

Sr. Caballero, delegat de Prevenció i Extinció d'Incendis

"¿Cuántos detectores se han instalado desde el 31 de enero de 2023 al 28 de febrero de
2025, en los domicilios de las personas mayores vulnerables, y qué barrios han sido los
destinatarios? Solicitamos número detallado de hogares por cada barrio.

La campaña consta de varias fases:  
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1.- Impartición de una charla informativa en cada uno de los Centros de Día para personas
mayores dependientes y sus familiares por parte de personal de la Unidad de Prevención y
Protección Civil del DBPIEPC y Voluntarios de Protección Civil de la Agrupación Municipal de
Valencia. En esta charla se abordarían los siguientes aspectos: 

Medidas preventivas para evitar los incendios y qué hacer en caso de emergencia.
Divulgación sobre los detectores de humo y su capacidad para salvar vidas en caso de
incendio y ofrecimiento para su instalación gratuita en el domicilio de las personas que
accedan voluntariamente.

2.- Registro de las personas voluntarias usuarias de estos Centros para la instalación de un
detector de humos en su vivienda.

3.- Instalación de los detectores en los domicilios de estas personas por parte del
voluntariado de Protección Civil o de personal del DBPIEPC.

4.- Difusión de medidas de autoprotección frente a incendios en los edificios en los que se
interviniera por medio de la colocación de carteles y reparto de trípticos.

Respecto a los datos de detectores instalados, desde 2023 se han instalado un total de 551 a
través de las charlas realizadas en los siguientes centros de mayores:

En 2023,

CENTRO DE DÍA MUNICIPAL PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES LA
AMISTAD
CENTRO DE DÍA MUNICIPAL PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES
TRES FORQUES
CENTRO DE DÍA MUNICIPAL PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES LA
PURÍSIMA
CENTRO DE DÍA MUNICIPAL PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES
ARNICHES
CENTRO DE DÍA PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES ASOCIACIÓN
DE FAMILIARES ALZHEIMER VALENCIA (AFAV)
CENTRO DE DÍA PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES BON DIA
CENTRO DE DÍA PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES GERISER
BULEVAR

En 2024,

CENTRO MUNICIPAL DE ACTIVIDADES PARA PERSONAS MAYORES PATRAIX
CENTRO MUNICIPAL DE ACTIVIDADES PARA PERSONAS MAYORES ORRIOLS
CENTRO DE DÍA PARA PERSONAS MAYORES DEPENDIENTES ASSOCIACIÓ
INTEGRAL DE MALALTS MAJORS DE CARPESA
CENTRO MUNICIPAL ATENCIÓN PERSONAS MAYORES LA AMISTAD
CENTRO MUNICIPAL DE ACTIVIDADES PARA PERSONAS MAYORES
MONTEOLIVETE
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CENTRO MUNICIPAL DE ACTIVIDADES PARA PERSONAS MAYORES
CAMPANAR
CENTRO MUNICIPAL DE ACTIVIDADES PARA PERSONAS MAYORES
SALVADOR ALLENDE
CENTRO MUNICIPAL DE ACTIVIDADES PARA PERSONAS MAYORES NOU
BENICALAP

¿Cuántos detectores se han instalado desde el 31 de enero de 2023 al 28 de febrero de
2025, en los domicilios de las personas mayores vulnerables, y qué barrios han sido los
destinatarios? Solicitamos número detallado de hogares por cada barrio.  

La campanya consta de diverses fases: 

1. Impartició d'una xarrada informativa en cada un dels Centres de Dia per a persones
majors dependents i els seus familiars per part de personal de la Unitat de Prevenció i Protecció
Civil del DBPIEPC i Voluntaris de Protecció Civil de l'Agrupació Municipal de València. En
esta xarrada s'abordarien els següents aspectes:

Mesures preventives per a evitar els incendis i què fer en cas d'emergència.
Divulgació sobre els detectors de fum i la seua capacitat per a salvar vides en cas d'incendi
i oferiment per a la seua instal·lació gratuïta en el domicili de les persones que
accedisquen voluntàriament.       

2. Registre de les persones voluntàries usuàries d'estos Centres per a la instal·lació d'un
detector de fums en la seua vivenda. 

3. Instal·lació dels detectors en els domicilis d'estes persones per part del voluntariat de
Protecció Civil o de personal del DBPIEPC.

4. Difusió de mesures d'autoprotecció enfront d'incendis en els edificis en els quals
s'intervinguera per mitjà de la col·locació de cartells i repartiment de tríptics.

Respecte a les dades de detectors instal·lats, des de 2023 s'han instal·lat un total de 551 a
través de les xarrades realitzades en els següents centres de majors: 

En 2023,

CENTRE DE DIA MUNICIPAL PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS
L'AMISTAT
CENTRE DE DIA MUNICIPAL PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS TRES
FORQUES
CENTRE DE DIA MUNICIPAL PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS LA
PURÍSSIMA
CENTRE DE DIA MUNICIPAL PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS
ARNICHES
CENTRE DE DIA PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS ASSOCIACIÓ DE
FAMILIARS ALZHEIMER VALÈNCIA (AFAV)
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CENTRE DE DIA PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS BON DIA
CENTRE DE DIA PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS GERISER
BULEVARD  

En 2024, 

CENTRE MUNICIPAL D'ACTIVITATS PER A PERSONES MAJORS PATRAIX
CENTRE MUNICIPAL D'ACTIVITATS PER A PERSONES MAJORS ORRIOLS
CENTRE DE DIA PER A PERSONES MAJORS DEPENDENTS ASSOCIACIÓ
INTEGRAL DE MALALTS MAJORS DE CARPESA
CENTRE MUNICIPAL ATENCIÓ PERSONES MAJORS L'AMISTAT
CENTRE MUNICIPAL D'ACTIVITATS PER A PERSONES MAJORS MONTOLIVET
CENTRE MUNICIPAL D'ACTIVITATS PER A PERSONES MAJORS CAMPANAR
CENTRE MUNICIPAL D'ACTIVITATS PER A PERSONES MAJORS SALVADOR
ALLENDE
CENTRE MUNICIPAL D'ACTIVITATS PER A PERSONES MAJORS NOU
BENICALAP."

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000036-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives al
"Centre d'Allotjament Municipal per a Persones sense Llar "El Carme"".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas al
"Centro de Alojamiento Municipal para Personas sin Hogar "El Carme"".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES Y MAYORES

PREGUNTA

"Tras conocer el cierre próximo del Centro de Alojamiento Municipal para Personas sin
Hogar “El Carme”, destinado a la atención de personas que se encuentran sin hogar, con largas
trayectorias en calle, patología mental y/o adicción, y que actualmente acoge a 8 hombres y 2
mujeres sin hogar, solicitamos conocer ¿Cuál será la actuación que garantice la atención de estas
10 personas a partir del 24 de abril, así como la situación laboral en la que se encontrará el
personal adscrito a ese centro?"

RESPOSTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relación con la pregunta presentada por la Concejala Maite Ibáñez del Grupo
Municipal Socialista a la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes a celebrar
en sesión de 13 de marzo 2025, con el Asunto “Centre d'Allotjament Municipal per a Persones
sense Llar "El Carme"”, se aporta la respuesta siguiente:

Tras conocer el cierre próximo del Centro de Alojamiento Municipal para Personas sin
Hogar “El Carme”, destinado a la atención de personas que se encuentran sin hogar, con largas
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trayectorias en calle, patología mental y/o adicción, y que actualmente acoge a 8 hombres y 2
mujeres sin hogar, solicitamos conocer, ¿cuál será la actuación que garantice la atención de estas
10 personas a partir del 24 de abril, así como la situación laboral en la que se encontrará el
personal adscrito a ese centro?

Está previsto que se preste la atención a las personas del perfil descrito, a través de un
centro específico de baja exigencia dependiente de la entidad Fundación Salud y Comunidad. El
Centro de Atención a Personas sin Techo (CAST) va a continuar siendo el centro de referencia en
relación con el proceso de intervención.

Respecto a la situación del actual personal adscrito al Centro “El Carme”, hay que resaltar
que al tratarse de un servicio externalizado el Ayuntamiento de Valencia no mantiene ningún tipo
de relación laboral con el mismo. Dicho personal depende orgánicamente de la entidad
adjudicataria."

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2025-000036-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
a la "Biblioteca d'Orriols".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas a
la "Biblioteca de Orriols".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"En noviembre de 2023 preguntamos por la situación de la Biblioteca Josep María Bayarri
de Orriols que se trasladó a la Alquería de Albors en el mes de julio de 2022, con el objetivo de
mejorar las instalaciones y accesibilidad.

Ante la respuesta sobre su traslado a un lugar más favorable, y citamos concretamente la
escuela infantil La Senyera, y la respuesta por parte del concejal responsable:

“Cuando la escuela infantil La Senyera finalizara su actividad, se adscribirá a la
Delegación de Acción Cultural para la puesta en marcha de la nueva Biblioteca del Barrio.”. Y
siendo que dicha escuela ha renovado su alquiler y mantiene su actividad, queremos conocer:

¿Cuál será el destino de la biblioteca para el barrio de Orriols, teniendo en cuenta la
demanda de los vecinos y la respuesta que desde hace más de un año se he remitido sobre su
traslado?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals
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"En noviembre de 2023 preguntamos por la situación de la Biblioteca Josep María
Bayarride Orriols que se trasladó a la Alquería de Albors en el mes de julio de 2022, con el
objetivo de mejorar las instalaciones y accesibilidad.

Ante la respuesta sobre su traslado a un lugar más favorable, y citamos concretamente la
escuela infantil La Senyera, y la respuesta por parte del concejal responsable:

“Cuando la escuela infantil La Senyera finalizara su actividad, se adscribirá a la
Delegación de Acción Cultural para la puesta en marcha de la nueva Biblioteca del Barrio.”. Y
siendo que dicha escuela ha renovado su alquiler y mantiene su actividad, queremos conocer:

¿Cuál será el destino de la biblioteca para el barrio de Orriols, teniendo en cuenta la
demanda de los vecinos y la respuesta que desde hace más de un año se he remitido sobre su
traslado?

Por parte de esta Delegación de Acción Cultural, se están buscando alternativas para la
ubicación de la Biblioteca en el barrio de Orriols, y para ello, se está trabajando conjuntamente
con el Servicio de Arquitectura y debidamente se informará a las asociaciones vecinales."

15 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
PRECS I PREGUNTES
RUEGOS Y PREGUNTAS

No es formula cap prec ni pregunta.

16. (E 1) RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-02000-2025-000016-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Proposa concedir la Medalla de Gratitud de la Ciutat de València per la seua actuació solidària
com a conseqüència de l'incendi de Campanar ocorregut el dia 22 de febrer de 2024.
Propone conceder la Medalla de Gratitud de la Ciudad de Valencia por su actuación solidaria
como consecuencia del incendio de Campanar ocurrido el día 22 de febrero de 2024.

RATIFICACIÓ DE LA URGÈNCIA

Se sotmet a votació ratificar la urgència de la inclusió del punt en l'ordre del dia, de
conformitat amb l'article 82.3 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de
les Entitats Locals i de l'article 123 del Reglament Orgànic del Ple, i s'aprova per majoria del
Grup Municipal Popular y VOX.

DEFENSA DEBATE URGÈNCIA

El Sr. Presidente explica la razón por la que se trae este punto a parte del resto que ya se
acordaron. Han querido, en el caso del conserje del edificio, distinguirlo del resto de
condecorados. En el caso de la otra entidad es porque por error quedó fuera y la traen ahora.
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VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA

Per majoria s'aprova la urgencia de la inclusió del punt en l'orde del dia, per quatre vots a
favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular),
del Sr. José Mari Olano en substitució del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra.
Mónica Gil Cano (VOX).

VOTACIÓ

Se somet a votació i s'acorda aprovar la proposta d'acord per majoria de quatre vots a favor
del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr.
José Mari Olano en substitució del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la Sra.
Mónica Gil Cano (VOX).

ACORD

"- Se incoa el presente expediente mediante moción de fecha 29 de enero de 2025,
presentada por el Concejal Delegado de Acción Cultural, Patrimonio y Recursos Culturales, en la
cual se propone que se inicie el procedimiento para conceder la Medalla de la Gratitud de la
Ciudad de València, a favor de las entidades que prestaron su colaboración como consecuencia
del incendio de Campanar de 22 de febrero de 2024.

- De conformidad con lo establecido en el artículo 14 del Reglamento de honores y
distinciones, la alcaldía presidencia nombra instructor en el procedimiento al Sr. José Luis
Moreno Maicas, concejal delegado de Acción Cultural, Patrimonio y Recursos Culturales.

- Como instructor del expediente, el Concejal Sr. José Luis Moreno Maicas, en su informe
de fecha 11 de marzo de 2025, pone de manifiesto que la relación aprobada por acuerdo plenario
de fecha 25 de febrero de 2025, solo incluye entidades o empresas que colaboraron ese día; sin
embargo, es relevante y destaca por su ejemplar actuación y valor en el dramático incendio,
Julián García Antón, una persona que no puede faltar en un momento de reconocimiento y
gratitud.

Se considera justamente merecedor de esta distinción al conserje del edificio incendiado en
Campanar, que anteponiendo la seguridad de sus vecinos puso en riesgo su propia vida en un
gesto inigualable de solidaridad avisando a los bomberos, recorriendo el edificio puerta por
puerta alertando a los residentes y siendo el último en abandonar el edificio.

Es por ello que propone la concesión de la Medalla de la Gratitud de la Ciudad de València
a D. Julián García Antón, en reconocimiento a su ejemplar actuación, considerada clave por su
labor en el desalojo de los afectados en el incendio de Campanar del 22 de febrero de 2024.

- Asimismo, el instructor del expediente advirtiendo la omisión de una de las entidades
inicialmente considerada meritoria de esta distinción en la relación de entidades aprobada por
acuerdo plenario de fecha 25 de febrero de 2025, mediante informe de fecha 11 de marzo de
2025, propone aprobar la incorporación de CREAP IMSERSO (Centro de Referencia de
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Atención Psicosocial a Personas con Trastorno Mental Grave) en la citada relación de entidades e
instituciones, para reconocer su colaboración inmediata, coordinada, y desinteresada en favor de
todas las personas afectadas, en una acción destacada de solidaridad, cercanía humana y empatía.

De los hechos expuestos se desprenden las consideraciones de orden jurídico que a
continuación se relacionan:

Primera. Que las actuaciones realizadas forman parte del ámbito de competencias
municipales, a tenor de lo establecido en el artículo 25 de la Ley 7/85, de 2 de abril, reguladora
de las bases de régimen local.

Segunda. Que el régimen jurídico aplicable, viene determinado por lo preceptuado en el
Reglamento de Honores y Distinciones aprobado por el Ayuntamiento Pleno en sesión celebrada
el día 30 de junio de 2022 y, en concreto, por el que se dispone en el artículo 10, y del 11 al 20
del mismo.

Requisitos todos ellos debidamente cumplimentados a lo largo del procedimiento.

Finalmente, y a tenor de los artículos 124 del Reglamento de Organización,
Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Corporaciones Locales, aprobado por el Real Decreto
2568/1986, de 28 de noviembre (BOE n.º 305, de 22 de diciembre de 1986), y 15 del citado
Reglamento de Honores y Distinciones, procede dictaminar a la Comisión Informativa de
Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes, la cual propondrá la concesión o denegación del
mencionado honor siendo posteriormente elevada la propuesta al Pleno de la Corporación.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se formula la
siguiente propuesta de acuerdo:

PRIMERO.- Conceder la Medalla de la Gratitud de la Ciudad de València a D. Julián
García Antón, conserje del edificio que se incendió el 22 de febrero de 2024, en reconocimiento a
su ejemplar actuación, considerada clave por su labor en el desalojo de los afectados en el
incendio de Campanar de 22 de febrero de 2024.

SEGUNDO.- Conceder la Medalla de la Gratitud de la Ciudad de València a CREAP
IMSERSO (Centro de Referencia de Atención Psicosocial a Personas con Trastorno Mental
Grave), subsanando la omisión de dicha entidad en el listado aprobado por acuerdo plenario de
25 de febrero de 2025, e incorporarla al mismo como una de las entidades que más se
distinguieron en mostrar su solidaridad con las víctimas de la catástrofe del incendio de
Campanar de 22 de febrero de 2024, en reconocimiento a su colaboración inmediata, coordinada
y desinteresada en favor de todas las personas afectadas, en una acción destacada de solidaridad,
cercanía humana y empatía.

- S'incoa este expedient per mitjà d’un moció de data 29 de gener de 2025, presentada pel
regidor delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals, en la qual es proposa que
s'inicie el procediment per a concedir la Medalla de la Gratitud de la Ciutat de València, a favor
de les entitats que van prestar la seua col·laboració a conseqüència de l'incendi de Campanar de
22 de febrer de 2024.
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- De conformitat amb allò que establix l'article 14 del Reglament d'honors i distincions,
l'alcaldia presidència nomena instructor en el procediment al Sr. José Luis Moreno Maicas,
regidor delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals.

- Com a instructor de l'expedient, el regidor Sr. José Luis Moreno Maicas, en el seu
informe de data 11 de març de 2025, posa de manifest que la relació aprovada per acord plenari
de data 25 de febrer de 2025, només inclou entitats o empreses que col·laboraren eixe dia; ara bé,
és rellevant i destaca per la seua exemplar actuació i valor en el dramàtic incendi Julián García,
una persona que no pot faltar en un moment de reconeixement i gratitud.

Es considera justament mereixedor d’esta distinció al conserge de l’edifici incendiat en
Campanar, que avantposant la seguretat dels seus veïns posà en risc la seua pròpia vida en un
gest inigualable de solidaritat, avisant als bombers, recorrent l’edifici porta a porta alertant als
residents, i sent l’últim a abandonar l’edifici.

És per això que proposa la concessió de la Medalla de la Gratitud de la Ciutat de València
al Sr. Julián García, en reconeixement a la seua exemplar actitud, considerada clau per la seua
labor en el desallotjament dels afectats en l’incendi de Campanar del 22 de febrer de 2024.

- Així mateix, l’instructor de l’expedient, en advertir l’omissió d’una de les entitats
inicialment considerada meritòria d’esta distinció en la relació d’entitats aprovades per acord
plenari de data 25 de febrer de 2025, per mitjà d’un informe de data 11 de març de 2025, proposa
aprovar la incorporació de CREAP IMSERSO (Centre de Referència d’Atenció Psicosocial a
Persones amb Trastorn Mental Greu) en la citada relació d’entitats i institucions, per a reconéixer
la seua col·laboració immediata, coordinada i desinteressada a favor de totes les persones
afectades, en una acció destacada de solidaritat, de proximitat humana i empatia.

Dels fets exposats es desprenen les consideracions d'orde jurídic que a continuació es
relacionen:

Primera. Que les actuacions realitzades fan part de l'àmbit de competències municipals,
segons allò que ha fixat l'article 25 de la Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim
local.

Segona. Que el règim jurídic aplicable ve determinat per allò que preceptua el Reglament
d'honors i distincions aprovat per l'Ajuntament Ple en sessió celebrada el dia 30 de juny de 2022
i, en concret, per allò que disposen l'article 10, i de l'11 al 20 d'este.

Requisits tots ells degudament acomplits al llarg del procediment.

Finalment, i d'acord amb els articles 124 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre
(BOE núm. 305, de 22 de desembre de 1986), i 15 del citat Reglament d'honors i distincions,
procedix dictaminar a la Comissió Informativa de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports, la
qual proposarà la concessió o denegació de l'esmentat honor sent posteriorment elevada la
proposta al Ple de la Corporació.
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De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, es formula la següent proposta
d'acord: 

PRIMER.- Concedir la Medalla de la Gratitud de la Ciutat de València al Sr. Julián García,
conserge de l’edifici que s’incendià el 22 de febrer de 2024, en reconeixement a la seua exemplar
actuació, considerada clau per la seua labor en el desallotjament dels afectats en l’incendi de
Campanar de 22 de febrer de 2024.

SEGON.- Concedir la Medalla de la Gratitud de la Ciutat de València a CREAP
IMSERSO (Centre de Referència d'Atenció Psicosocial a Persones amb Trastorn Mental Greu),
subsanant l’omissió de la dita entitat en el llistat aprovat per acord plenari de 25 de febrer de
2025, i incorporar-la a eixe llistat com una de les entitats que més es distingiren a mostrar la seua
solidaritat amb les víctimes de la catàstrofe de l’incendi de Campanar de 22 de febrer de 2024, en
reconeixement a la seua col·laboració immediata, coordinada i desinteressada en favor de totes
les persones afectades, en una acció destacada de solidaritat, proximitat humana i empatia."

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les nou hores i cinquanta minuts, la
Presidència alça la sessió, de la qual s’estén la present acta que firma el Sr. President i que jo, el
Secretari, certifique.


